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سخنگوی قوه قضائیه خبر داد:
  اتهام محاربه برای 5 نفر

 در حادثه شاهچراغ
  صدور کیفرخواست 2 فرانسوی 

به اتهام جاسوسی
 سخنگوی قوه قضائیه گفت: پیام مکتب شهید سلیمانی 
برای امروز و آینده عدم تحمل ظلم و بی  عدالتی در حق 
همه انسان  هاست. مسعود ستایشی درباره رسیدگی به 
پرونده شهید سلیمانی نیز افزود: تاکنون ۴ عنوان اتهامی 
علیه عاملان ترور شهید سلیمانی مطابق قوانین احصا شده 
است و در ادعانامه مربوطه دقیقا مشخص است. متهمان 
پرونده به دوبخش عامر و عامل ترور تقسیم بندی شدند 
و تاکنون بیش از ۸۰۰ مکاتبه و دستور قضائی خطاب به 
مراکز حقوقی ارسال شده و ۱۵۴ متهم که ۹۶ نفر از آنها 
اتباع امریکایی هستند شناسایی و تحت پیگرد قرار گرفتند 
و به ۹ کشور ۱۱ نیابت قضائی ارسال شده و به برخی از 
کشورها دو نیابت قضائی ارسال شده است. برای ۹۶ نفر از 
متهمان آمریکایی ابلاغیه  هایی به نشانی  ها ارسال شده است. 
همچنین کشورهایی دیگر همچون المان و انگلیس هم در 
این قضیه متهم هستند. وی افزود: از طریق پلیس بین  الملل 
اعلان قرمز برای متهمان ارسال شده و برای ۷۳ نفر از عاملان 
در ترور شهید سلیمانی از جمله رئیس  جمهور آمریکا اعلان 
قرمز صادر شده ولی تاکنون سازمان    های بین  المللی از صدور 
اعلان قرمز خودداری کردند. وی درباره ادعاهای مطرح شده 
درباره آزار و تجاوز به زندانیان زن بیان داشت: ادعاهای دروغ 
رسانه  های معاند و برخی افراد صاحب تریبون در داخل علیه 
متهمان بازداشتی نسوان مطرح می  شود و این ادعای دروغ، 
اولا طرح کننده اولیه دروغ رسانه  ای رسانه  های خارجی بوده 
و متاسفانه برخی هم در داخل آن را مطرح کردند که تاکنون 
حاضر نشدند در خصوص ادعاهای خود سندی ارائه کنند. 
ثانیا به رغم اینکه قوه قضائیه بارها گفته که روند نگهداری 
متهمان توسط بانوان انجام می  شود و مردان حضور ندارند اما 
در طی هفته  های اخیر بازهم ۳ هیات مستقل از سوی مجلس 
و معاونت زنان و امور خانواده ریاست جمهوری و ستاد حقوق 
بشر با سرکشی به زندانیان زن که ساعت  ها به طول انجامید، 
به صراحت گفتند که زندانی این ادعا را تایید نکرده بلکه اغلب 
زندانیان با رد شدید این ادعا، خواهان پیگیری و تعقیب ادعای 
دروغ، دروغ پردازان شدند. با قاطعیت اعلام می  کنم تاکنون 
هیچ  کس که دلالت بر ادعاهای واهی باشد آنرا منعکس نکرده 
است. دست افراد مزبور نسبت به ادعای مطرح شده خالی 
است و منتظر دریافت اسناد هستیم و نمی  پذیریم روان افراد 

مشوش شود.
  وضعیت اتباع خارجی بازداشت شده 

 سخنگوی قوه قضائیه درباره پرونده دو فرانسوی بازداشت 
شده اظهارکرد: در خصوص این پرونده که 2 نفر فرانسوی به 
اتهام جاسوسی و اجتماع و تبانی علیه امنیت کشور بازداشت 
شدند کیفرخواست صادر شده ولی منتج به صدور رای نشده 
است. وی درباره بازداشت متهم بلژیکی نیز گفت: در خصوص 
پرونده متهم بلژیکی در ۱۸ آبان ۱۴۰۱ از دادسرای مربوطه 
کیفرخواست صادر شده و در شعبه دادگاه انقلاب مطرح 
رسیدگی است و به محض رسیدن نتیجه آن را اعلام می  کنیم. 
سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره اینکه ۴۰ نفر 
اتباع دیگر در اغتشاشات اخیر بازداشت شده بودند، افزود: 
نسبت به اتباع دیگر می  دانید که بازداشت  ها نسبت به برخی 
اتباع در موقعیت مکانی در کشور صورت گرفته و اتهامات 
مختلف اتباع اینگونه نیست که آن را مطرح کنیم اما این وعده 
را می  دهیم نسبت به آخرین وضعیت همه اتباع که بازداشت 
شدند که تعدادشان محدود است اطلاع  رسانی شود. برخی در 
شهرستان  ها بازداشت شدند. وی ادامه داد: به طور مصداقی 
حادثه تروریستی حرم شاهچراغ را می  توان نام برد. ۱۶ نفر 
در این پرونده که مربوط به حادثه تروریستی بود مورد پیگرد 
قضائی واقع شدند که تعداد ۵ نفر از آنها اتهامات محاربه و 
افساد فی الارض و عضویت در گروه باغی و تروریستی داعش 
و اجتماع و تبانی را داشتند که کیفرخواست شان صادر 
و به دادگاه صالح ارسال شده است. یک نفر از آنها تبعه 
تاجیکستان و ۴ نفر تبعه افغانستان است و به پرونده یک 
نفر تاجیکستان رسیدگی شد و قرار موقوفی تعقیب صادر و 
برای ۱۰ نفر دیگر که ۴ نفر آنها تبعه افغانستان و مابقی ایرانی 
هستند قرار منع تعقیب صادر شده است. وی درباره پرونده 
مفتاح رهنورد اظهارکرد: این پرونده ۱۶ متهم داشت و حکم 
حبس و جزای نقدی و رد مال در حق بیش از ۱۶۰۰ نفر از 
شاکیان صادر شده و برای اجرای حکم به دادسرای کارکنان 
دولت ارسال شده است. ستایشی در خصوص پرونده کینگ 
مانی گفت: برای این پرونده کیفرخواست صادر شده و به 
دادگاه رفته است و دو متهم اصلی پرونده با قرار قانونی ۳۶۰۰ 
میلیارد تومان در بازداشت هستند. وی افزود: در مورد پرونده 
یونیک فاینانس که ۱۷ هزار شاکی دارد شعبه اختصاصی 
در نظر گرفته  ایم و اقدامات لازم در خصوص احضار، جلب و 
ضبط اموال متهمان صورت پذیرفته است و متهمان متواری 
و خارج از کشور هستند. سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به 
سوالی درباره پرونده سرقت از صندوق امانات بانک ملی بیان 
داشت: تاکنون 2۶ نفر در پرونده سرقت از صندوق امانات 
بانک ملی دستگیر شده  اند و اتهام متهمان تحصیل اموال 
مسروقه و بعضا پولشویی است. 2۰ نفر از متهمان با قرارهای 
سنگین وثیقه آزاد شده  اند و 2 متهم هنوز در ترکیه هستند و 
موجبات استرداد آنها فراهم نشده است. وی افزود: تاکنون ۹۵ 
درصد طلاها و ۱۰۰ درصد ارزها و مسکوکات به بزه دیدگان 
مسترد شده است و آن ۵ درصد باقیمانده طلاجات هم به دلیل 
اختلاف بزه دیدگان بوده است و امیدواریم ظرف یکماه آینده 
پرونده به نتیجه برسد. گفتنی است که رقم کارشناسی شده 
در این پرونده بالای ۱۵۰ میلیارد تومان است. سخنگوی 
قوه قضائیه درباره برخورد با آشوب در بازار ارز وچه اقداماتی 
برای ترک فعل مدیران پولی انجام شده است، ادامه داد: 
ما با اشکالاتی در حوزه ارزی مواجه  ایم.ان  شاءا... اقدامات 
ما بازدارنده باشد. ۱۱۸ نفر از دلالان و اخلالگران بازار ارز 
توسط فراجا دستگیر شدند و پس از اخذ اظهاراتشان قسمت 
عمده  ای از آنها آزاد شدند و تعدادی هم به دادسرای اقتصادی 
معرفی شدند که ۱۹ نفر بودند و ۱2 نفر به محض اینکه به 
پرونده  شان رسیدگی شد آزاد شدند و 2 نفر با قرار تامین 
کفالت آزاد شدند. ۵ نفر هم که عمده  ترین و موثرترین بودند 
با قرار بازداشت موقت در بازداشتند و به زندان اعزام شدند. 

پرونده مفتوح است و در حال تحقیقات هستیم. 

گــــزارش

نگــــره
مدعیان عدم توجه رسانه  های اصلاح طلب به 

سردار سلیمانی بخوانند
دلتنگی اصلاح  طلبان برای 

سردار سلیمانی
طالقانی:  یاسمین   – ملی  آرمان   
حاج قاسم سلیمانی را نمی  توان محدود به 
یک جریان و حزب خاص تعریف کرد؛ او فراتر 
از آن بود که خود را محصور سیاست کند و با 
عینک جناحی به مشکلات بنگرد. اما سعی 
می  کنند برای رسیدن به اهداف سیاسی 
خود و تخریب رقیب از حاج قاسم سلیمانی 
سوءاستفاده کنند، مانند دیروز که جهان نیوز 
در گزارشی با تیتر: »ترس ۳ روزنامه از سالروز 
شهادت حاج قاسم« مدعی شد: »در حالی که 
اغلب روزنامه  های در صفحه نخست خود هر 
کدام به نوعی به سالروز شهادت سردار دل ها 
پرداخته  اند؛ روزنامه  های اصلاح طلب »شرق«، 
»هم میهن« و »آرمان ملی« از کنار این موضوع 
مهم عبور کردند. این عبور عامدانه و بی  توجهی 
به سالروز شهادت بزرگ  ترین فرمانده جبهه 
مقاومت که فقط یکی از موارد ثبت شده در 
کارنامه او دفع خطر بزرگ تروریست  های دست 
ساخته امریکا)داعش( بود، در حالی صورت 
می  گیرد که فضای کشور از چند روز پیش به 
یاد شهادت سردار سلیمانی معطر شده است 
و دیروز و امروز هم مراسمات مختلفی برای 
بزرگداشت سردار برگزار شده و خواهد شد. 
اصلاح طلبان تاکنون بارها عدم همراهی خود با 
مردم، عدم تعلق به منافع ملی و اتفاقا همراهی 
با دشمنان ملت و تکرار مواضع آنها را در کارنامه 
خود ثبت کرده  اند. ترور سردار سلیمانی به 
دستور مستقیم رئیس  جمهور آمریکا به عنوان 
قبله آمال برخی اصلاح طلبان هم شاید بتوان 
به عنوان دلیل رفتار اصلاح طلبان یاد کرد. 
فی الواقع آمریکا هم حامی اصلاح طلبان است و 
هم حامی داعش که این حمایت همزمان قابل 
تامل است. بحث دیگر که قابل اشاره است بحث 
ایجاد امید و همچنین قابلیت وحدت آفرینی 
حاج قاسم سلیمانی است که اتفاقا اصلاح طلبان 
با این دو موضوع یعنی وحدت ملت ایران و 

امیدواری آنها مشکل جدی دارند«.
  دلتنگی اصلاح  طلبان برای سردار 

سلیمانی
 سوءاستفاده از سردار سلیمانی برای 
تخریب رسانه  های دیگر اشتباه است اما از آن 
اشتباه  تر نگارش متن دروغ است. این رسانه 
در حالی مدعی شده که روزنامه »آرمان ملی« 
توجهی به سردار قاسم سلیمانی ندارد که این 
روزنامه در شماره دیروز خود گزارشی با تیتر 
»دلتنگی اصلاح  طلبان برای سردار سلیمانی« 
منتشر و در آن به نوشتارها و اظهارات برخی 
اصلاح طلبان مانند عرب سرخی و جهانگیری 
اشاره کرده بود. همچنین در همین روز 
اظهارات رئیس قوه قضائیه با تیتر: »شهید 
سلیمانی یار انقلاب و دلسوخته مردم، نظام 
و رهبری بود« منتشر کرد. یکشنبه ۱۱ دیماه 
تیتر نخست روزنامه آرمان ملی »سرباز وطن با 
نگاه فراجناحی« است که مربوط به گزارشی 
حاج قاسم  شهید  شخصیتی  ابعاد  درباره 

سلیمانی بود.
  نه اصلاح طلب و نه اصولگرا

  برخی توجهی ندارند که سردار قاسم 
سلیمانی، فرمانده سابق نیروی قدس سپاه 
گفته بود: »اینکه در جامعه مدام بگوییم او 
بی  حجاب و این باحجاب است یا اصلاح طلب 
و اصولگراست، پس چه کسی می  ماند؟ اینها 
همه مردم ما هستند. آیا همه بچه  های شما 
متدین  اند؟ آیا همه مثل هم هستند؟ نه. اما 
پدر، همه اینها را جذب می  کند و جامعه هم 
خانواده شماست. اینکه بگوییم من هستم و 
بچه  های حزب اللهی خودم، اینکه نمی  شود 
حفظ انقلاب. امام جماعت باید بتواند با حجاب 
و بی  حجاب را با هم جذب کند.« رئیس شورای 
مرکزی حزب کارگزاران سازندگی هم با بیان 
اینکه سردار سلیمانی خود را سرباز و مدافع 
همه مردم با هر گرایشی می  دید، گفت: اکثریت 
مطلق جامعه هم او را از خود می  دیدند. نگرش 
حاج قاسم برجذب حداکثری و دفع حداقلی 
بود. محسن هاشمی اظهارکرد: حاج قاسم بارها 
و بارها در جلسات خصوصی و عمومی گفته 
بود که خود را یک سرباز می  داند و نه بیشتر 
و با زیاده  روی در تبلیغات در مورد شخصیت 
فردی خود موافق نبود. وی ادامه داد: حاج قاسم 
خود را سرباز ملت و همه مردم می  دانست و یک 
سرباز نمی  تواند رنگ حزبی و جناحی داشته 
باشد؛ چرا که باید از همه کشور و همه مردم با 
هر گرایش و و سلیقه سیاسی دفاع کند. نگرش 
حاج قاسم برجذب حداکثری و دفع حداقلی 
بود. این فعال سیاسی خاطرنشان کرد: امروزه 
دامنه دفع نه تنها ملی مذهبی  ها و روشنفکران، 
بلکه اصلاح طلبان و میانه  روها را نیز شامل شده 
و حتی به عقلای اصولگرا نیز رسیده است و این 
دقیقا عکس نگاه حاج قاسم بود. نیاز امروز ما به 
ترمیم شکاف  های اجتماعی، سیاسی و فرهنگی 
است. وی بیان داشت: حاج قاسم شخصیتی 
کاریزماگریز داشت یعنی همواره سعی می  کرد 
که متفاوت از دیگران نباشد. شما لباس ایشان، 
طرز نشستنش، صحبت  و کارکردنش را اگر 
می  دیدید و قبلا او را نمی  شناختید، متوجه 
نمی  شدید که ایشان سردار سلیمانی است. 
این نوع تواضع و کاریزماستیزی نوعی جذابیت 
و محبوبیت معنوی برای انسان به ارمغان 
می  آورد که حاج قاسم نماد برجسته آن بود، اگر 
بخواهیم 2 صفت ممتاز در حاج قاسم نام ببریم 
که در کمتر شخصیتی در انقلاب سراغ داریم، 

اخلاص وتواضع ایشان بود

 آرمان ملی- حمید شجاعی: مذاکره اساسا برای رسیدن به 
نتیجه  ای است که طرفین در پی آن هستند و برای هر طرف این 
نتیجه متفاوت است. حال اینکه در مذاکرات به حدی گفت  وگو 
صورت می  گیرد که در نهایت طرفین به حدی از توافق رضایت 
دهند. تفاوت در اعتقاد و عدم اعتقاد به مذاکره و گفت وگوست که 
یکی نتایج خوب و دیگری نتایج نه چندان مطلوبی را پدید می  آورد. 
اما تخریب اصل مذاکره رویکردی است که چندان قابل قبول و 
موجه نیست و حتی دولت اصولگرای سیزدهم  نیز این رویکرد را 
برنمی    تابد. اینکه سعید جلیلی هر از چندی اساس برجام را زیرسوال 
می  برد در نوع خود جالب توجه است. چرا که وی در زمان تصدی 
خود مذاکرات را به اندازه  ای فرسایشی کرد که تنها نتیجه آن فشار 

و تحریم بود. 
  از دیپلماسی بیانیه تا انعقاد برجام

 دیپلماسی حوزه عقلانیت، درایت هوشمندی در سیاست و نظام 
بین  الملل است و کشورها در این حوزه   درصددند به نحوی عمل 
کنند که در روابط با سایر کشورها بتوانند سود بیشتری برای کشور 
خود کسب کنند. اتفاقا هنر دیپلماسی به این است که یک دیپلمات 
یا یک تیم مذاکره بتواند بر مبنای منافع ملی خود به نحوی عمل 

کرده و پیش برود که نهایت منافع و دستاوردها را برای کشور خود 
به دست بیاورد. حال اینکه هر تیم مذاکره کننده  ای که در این راستا 
زبده  تر کاربلد  تر و بهتر بتواند هنر دیپلماسی خود را به نحو بهتری به 
نمایش گذاشته و به منصه ظهور برساند مسلما بهتر خواهد توانست 
در راستای کسب منافع ملی خود کشور باشد. در همین راستا اگر 
نگاهی به عملکرد دولت  های گذشته در حوزه سیاست خارجی 
به ویژه دیپلماسی مذاکره بیندازیم و نتایج آن عملکردها را مورد 
بررسی قرار دهیم به راحتی می  توان گفت که کدام رویکرد در عرصه 
سیاست خارجی و مذاکره منافع کشور را با خود به همراه داشته و 
توانسته تا حدی شرایط جامعه را تسهیل کند و کدام نوع رویکرد 
صرفا شعارگونه و آرزومندانه بوده است. برای درک بهتر این معنا 
و مفهوم کافی است بازگشتی به دولت دهم و تیم مذاکره کننده 
داشته باشیم که آن زمان مذاکرات آلماتی را در پیش داشت و 
به عبارتی حضورش در مذاکرات نیز صرفا بر مبنای مذاکره برای 
مذاکره بود و پس از چند دور مذاکره نتیجه  ای حاصل نشد. تیم 
مذاکره  کننده  ای که ریاست آن برعهده سعید جلیلی، دبیر وقت 
شورای عالی امنیت ملی بود که سیاست بیانیه خوانی را در پیش 
گرفته شده بودسیاستی که علی اکبر ولایتی؛ وزیرخارجه پیشین 

در انتخابات ریاست جمهوری سال ۹2 خطاب به جلیلی گفت: 
»دیپلماسی خشونت و سرسختی نشان دادن نیست. دیپلماسی 
تعامل و بده بستان است. نمی  شود که آنها هرچه که ما می  خواهیم 
بدهند و ما هیچ کاری نکنیم! دیپلماسی بیانیه صادرکردن پشت 
تریبون نیست! آنچه مردم می  بینند این است که شما مسئول 
مذاکرات هستید و هیچ چیزی حاصل نشده و مدام تحریم  ها ببیشتر 
شده و به مردم فشار بیشتری آمده است. با این حال روی دیگر سکه 
مذاکرات زمانی بود که دولت حسن روحانی روی کارآمد و محمد 
جواد ظریف در مقام وزیر امور خارجه مسئولیت مستقیم مذاکرات 
را برعهده گرفت و پس از دو سال مذاکرات فشرده در تیرماه ۹۴ 
بالاخره با کشورهای ۱+۵ به توافقی تحت عنوان برجام دست یافت. 
توافقی که مواهب و دستاوردهای اقتصادی برای ایران داشت و اگر 
آمریکا پس از چند سال به طور غیرقانونی از آن خارج نمی  شد امروز 
دستاوردهای بسیار بیشتری برای کشورمان داشت. این تفاوت 
مذاکره نتیجه محور با مذاکره برای مذاکره است. گرچه دولت فعلی 
نیز روند مذاکرات را در جهت احیای برجام ادامه می  دهد اما بسیاری 
معتقدند که اگر مذاکرات در همان اواخر دولت روحانی به سرانجام 

می  رسید امروز دولت رئیسی نیز از منافع آن بهره  مند می  شد
  حمله به برجام

 روز دوشنبه بود که یک عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام 
در جمع استادان دانشگاه یزد با اشاره به مذاکرات هسته  ای 
اظهارداشت: »رهبری، سیاست و جایگاه  ها را معرفی می  کنند و 
رئیس  جمهور هم رویکردها را محقق می  سازد؛ دولت  ها در سیاست 
خارجه نظیر بحث هسته  ای به مذاکره می  پردازند و دولت براساس 
سلیقه خود و در چارچوب  های ذکر شده به مذاکره می  پردازند.« 
سعید جلیلی گفت: » در دورانی که بنده به این مذاکرات اعزام 
می  شدم، بارها گفتم که نتیجه چندانی از این مذاکرات حاصل 
نمی  شود؛ توافقی که حاصل شد، ایرادهای بسیار فراوانی داشت، 
نظیر بند ۳۷ برجام که باورنکردنی است.« صحبت  های جلیلی در 
شرایطی است که وی در دوران خود نیز اساسا اعتقادی به مذاکره 
برای حصول نتیجه نداشت. حال اینکه مشخص نیست چرا دولتی 
مذاکرات را به نتیجه رسانده و از کنار آن به دستاوردهایی رسیده 
باید مورد تخطئه قرار گیرد. پرسش اینجاست که جلیلی خود در 
مقام رئیس تیم مذاکره کننده به کدام موفقیت دست یافته که 
اساسا مذاکرات برجامی را زیرسوال می  برد؟ جالب اینکه مواضع 
جلیلی در شرایطی مطرح می  شوند که یار گرمابه و گلستان 
وی علی باقری کنی امروز ریاست تیم مذاکره کننده را دارد و در 
راستای سیاست  های دولت درصدد از سرگیری مذاکره و احیای 
برجام است. گویی اینکه موضع جلیلی با دولت همسو نیز چندان 

همخوانی ندارد .

 استیضاح وزیر ورزش مهمتر بود یا اقتصاد؟

 نان قرضی مجلس به دولت!   
      »سجادی« دومین کارت زرد خود را از مجلس دریافت کرد

 آرمان ملی – مطهره شفیعی: روزگذشته در نشست نوبت 
صبح سه شنبه ۱۳ دیماه مجلس شورای اسلامی، نمایندگان از 
توضیحات سیدحمید سجادی، وزیر ورزش و جوانان در پاسخ 
به سوال نماینده اهواز، قانع نشدند و با ۱۳۶ رای مخالف از 2۴۱ 
نماینده حاضر در صحن، به وی کارت زرد دادند. حمید سجادی 
وزیر ورزش و جوانان برای پاسخ به سوال نماینده مردم اهواز 
در نشست علنی مجلس شورای اسلامی حاضر شد. کارت زرد 
دیروز نمایندگان دومین کارتی بود که نمایندگان به سجادی 
دادند. 2۹ آذرماه استیضاح حمید سجادی وزیر ورزش در 
مجلس شورای اسلامی به بیش از ۵۰ امضا رسیده است این در 
حالی است که طبق گفته متولیان این استیضاح، این امضاها 
در حال افزایش است. پیش از این وزیرورزش از مجلس شورای 
اسلامی به علت اقناع نشدن نمایندگان از پاسخ های وی، 
کارت زرد دریافت کرده بود. محورهای استیضاح وزیر ورزش 
عبارتنداز : -۱ نابه سامانی ها در فدراسیون های ورزشی و عدم 
ثبات در فدراسیون ها -2 عدم توجه به توسعه زیرساخت ها و 
امکان ورزشی در شهرها و استان ها -۳ عدم توجه به قهرمانان 
ملی و حل مشکلات آنها -۴ عدم توجه به جوانان و مشکلات 

آنها و درست اجرانکردن قانون جوانی جمعیت.
  استیضاح مهمتر از حل مشکلات اقتصادی؟

 اما آیا اکنون مهمترین مشکل جامعه و وظیفه اصلی مجلس 
استیضاح یا سوال از وزیر ورزش است؟ اگر نیازهای کنونی 
مردم طبقه بندی شود، چند درصد مردم به ورزش به عنوان 
مشکل اول، دوم یا حتی سوم خود رای می  دهند؟ در عملکرد 
پرانتقاد حمید سجادی در وزارت ورزش بحثی نیست و در 
همین رسانه   بارها وزیر ورزش، مورد انتقاد قرار گرفت و او نیز با 
اولین احضار، پاسخگو بوده و اخیرا هم برای جبران نقاط ضعف 
دست به تغییراتی در بین تیم همکاران خود زده است. تابناک 

نوشت: »سوالی که امروز ذهن بخش قابل توجه افکارعمومی 
را درگیر کرده، این است که نمایندگان مجلس دغدغه مردم 
را دارند یا دغدغه های شخصی؟! مشکلات اقتصادی در شرایط 
فعلی مسائل اجتماعی را در کشور رو به فزونی برده ولی ظاهرا 
نمایندگان در جریان دلیل نارضایتی نیستند. وزیر ورزش در 
کنار تجربه، تخصص و تحصیل مرتبط با مسئولیت کنونی 
خود، حتما ضعف در حوزه اقدامات داشته و با وجودی که خود 
یک المپین است و دکترای تخصصی تربیت بدنی دارد اما در 
استفاده از مهره  های ورزشی تحصیلکرده، تاخیر داشت و آنچه 
از او انتظار می  رفت را به خصوص در چندماهه ابتدایی کار، در 
مدیریت خود نشان نداد. البته تعداد مدال  های کسب شده در 
رشته  های مختلف ورزشی طی ۱۵ ماه رشد قابل توجهی نشان 
می  دهد که خود می  تواند در اوج تورم و افزایش مخارج مربوط 
به سفرهای ورزشکاران و اردوها، نقطه مثبتی محسوب شود.«

  وزرای اقتصادی در حاشیه امنیت
 اگر مجلس به دنبال استیضاح وزرا است اکنون این سوال 
مطرح می  شود که چرا استیضاح وزیر اقتصادی در دستور کار 
نیست. استیضاح خاندوزی بارها مطرح می  شود اما هیچگاه به 
واقعیت تبدیل نمی  شود. از سوی دیگر استیضاح وزیر صمت 
یعنی فاطمی امین یکبار اجرا شد و البته 2 کارت زرد گرفته 
است. بازهم عضو کمیسیون اجتماعی می  گوید: »در حال 
حاضر بحث استیضاح وزیر صمت به صورت جدی در مجلس 
مطرح است و تا حدودی هم وزیر اقتصاد که البته به مراتب 
احتمال کمتری برای استیضاح نسبت به ایشان وجود دارد. 
هنوز بحث استیضاح وزیر صمت به صورت جدی مطرح است 
چراکه ما وضعیت کنترل بازار را خوب نمی  بینیم و یا در بحث 
خودرو وضعیت واردات خودرو که مصوبه مجلس است هنوز 
اتفاق مناسب رخ نداده است. ما مصرانه در بحث واردات خودرو 

پیگیر هستیم و همچنین موضوع عرضه و فروش خودرو در 
بورس را به نفع اقتصاد کشور و کنترل قیمت  ها نمی  دانیم.« به 
هر حال وعده استیضاح وزیر صمت و اقتصاد در حد خبر است 
اما سوال از وزیر ورزش به طور جدی پیگری می شود! برخی 
اظهارات نمایندگان مجلس هم شبهاتی را ایجاد می  کنند. ۱۹ 
آبان    نماینده مردم    جهرم در    خفر، مخالف استیضاح وزیر صمت 
گفت: »ظلم است به وزارت صمت که ما همه ماموریت های 
این وزارتخانه را منحصر به  »خودرو« بکنیم. چرا هم باید 
کیفیت خودرو را افزایش دهیم هم قیمت آن را کاهش دهیم. 
استانداردسازی خودرو و کاهش قیمت خودرو در دستور کار 
فاطمی امین قرار دارد. خودرو یک مشکل ۴۰ ساله دارد و امکان 

حل آن در 2 سال وجود ندارد..«
  ابهام در رفتار نمایندگان

 رفتار نمایندگان با وزرا سبب واکنش هایی شده است 
چنانکه اکونیوز می  نویسد: »هرچند انتقادات بهارستانی  ها از 
وزرای رئیسی از همان ماه  های اولیه دولت تا امروز که موضوع 
استیضاح  ها جدی شده، مطرح بوده، اما در روزهایی که جدال 
مجلسی  ها و دولتی  ها بر سر لوایح بودجه و برنامه توسعه هفتم به 
اوج خود رسیده و حالا این سوال مطرح می  شود که آیا استیضاح 
دولتمردان کابینه سیزدهم جدی است یا نمایندگان به دنبال 
تحت فشار قراردادن دولت برای رسیدن به خواسته  های خود 
هستند؟ چنانکه پیش  تر نیز خبرهایی از استیضاح چند وزیر 
به گوش رسیده بود، اما هربار یا مسکوت ماند یا به سرنوشت 
تکراری پس گرفتن امضاها دچار شد. آن طور که از شواهدِ 
حرف و کلام نمایندگان برمی  آید، به  نظر می  رسد صبر مجلس 
در برابر دولت کمتر شده است و با این شرایط بعید نیست فصل 
جدیدی از رابطه بین دو قوه با به جریان افتادن چند استیضاح 

آغاز شود«.

 
باور یا عدم باور به مذاکره؛ مساله این است 

مذاکره کننده ای که به مذاکره اعتقادی ندارد
   سعید جلیلی:بارها گفتم نتیجه چندانی از مذاکرات حاصل نمی  شود

         چهارشنبه 
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کاش لاریجانی بود...

    

بیمارستان نداریم!  

   چندی پیش خبری مبنی بر ساخت بیمارستان ویژه 
نمایندگان منتشر شد. دیروز عضو کمیسیون بهداشت و 
درمان مجلس گفت: مجلس بیمارستان خصوصی ندارد؛ اما با 
بیمارستان  های خصوصی درجه یک تهران و شهرستان  ها قرارداد 
ویژه  ای دارد. اگر عدالتی وجود دارد باید سر همان سفره  ای 
بنشینیم که از مردم می  خواهیم سر همان سفره بنشینند. 
مسعود پزشکیان گفت: ما در حالی از عدالت حرف می  زنیم که 
فقط پزشکان را برای گذراندن طرح به مناطق محروم می  فرستیم. 
از آن طرف می  خواهیم که برای حقوق آنها هم سقفی گذاشته 
شود. حال این  که تعداد زیادی از متخصصان در مناطق محروم 
و شهرستان  ها درآمدی بین ۱2 تا ۱۸ میلیون دارند و همان 
متخصص در تهران برای عملی ۸۰ میلیون تومان پول می  گیرد.

  مهر سال گذشته علی لاریجانی، رئیس پیشین مجلس 
شورای اسلامی و مجری توافقنامه 2۵ ساله ایران و چین 
با روی کارآمدن دولت سیزدهم از سمت خود در راهبری 
این توافقنامه استعفا داد تا پیگیری فرآیندهای مربوط به 
این سند راهبردی 2۵ ساله به دست تیم دولت و معاون اول 
رئیس  جمهور سپرده شود. عباس سلیمی نمین، فعال سیاسی 
اصولگرا گفت: برخی جریانات غرب گرا با تبلیغات رسانه  ای 
عامل سستی در پیگیری اجرای این قرارداد می  شوند، بعضی 
عناصر غرب گرا نیز در عرصه اجرا کارشکنی می  کنند.   ای کاش 
دولت با همه جانبه نگری مسئولیت ارتباط با چین را همچنان 
در اختیار آقای لاریجانی قرار می  داد تا اجرای این قرارداد 

سرعت لازم را پیدا می  کرد.

»سیداحمدرضا  اسلامی  شورای  مجلس  نمایندگان    
دستغیب« را به عنوان رئیس دیوان محاسبات کشور تعیین 
کردند؛ انتخاباتی همراه با گمانه  زنی  هایی از این جنس که آیا 
پشت پرده آن ائتلافی بین دو جناح مختلف سیاسی اصلاح طلب 
و جبهه پایداری بوده یا اینکه اساسا اجماعی وجود نداشته و 
نمایندگان براساس شایسته  سالاری رای داده  اند. احمد راستینه، 
نماینده شهرکرد و عضو فراکسیون انقلاب اسلامی وجود هر گونه 
اجماع و یا ائتلافی را رد کرد و گفت: نمایندگان به برنامه  های 
دستغیب رای دادند. جلال رشیدی کوچی نیز اظهارکرد: من 
وحدت و ائتلافی بین اصلاح طلبان و پایداری  ها در رای به آقای 
دستغیب ندیدم؛ به نظر می  رسد آقای دستغیب بهتر از آقای 

پشمچی  زاده توانسته با مجلس ارتباط بگیرد و صحبت کند.

ائتلاف برای تعیین 
جانشین بذرپاش  


